
Protokół 10/19 

ze wspólnego posiedzenia 

wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej w Paczkowie 

z dnia 19 września 2019 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rady wg załączonych list obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Artur Rolka – Burmistrz Gminy Paczków. 

2. Sebastian Kornaś – Z-ca Burmistrza. 

3. Dariusz Wąsiak – Skarbnik Gminy. 

4. Katarzyna Rolka – Naczelnik Wydziału Oświaty Urzędu Miejskiego w Paczkowie. 

5. Mieszkaniec Paczkowa. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1000, a zakończyło się o godzinie 1405. Wszystkich 

obecnych powitał Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie Wiesław Barabasz, który 

został wybrany na przewodniczącego posiedzenia. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał porządek posiedzenia:  

1.  Omówienie projektów uchwał. 

3. Sprawy bieżące. 

Na posiedzeniu jednogłośnie przyjęto Protokół nr 9/19 z 29 sierpnia 2019 r 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku dzisiejszego posiedzenia Przewodniczący obrad 

oddał głos przybyłemu na posiedzenie mieszkańcowi Gminy. (…)  

Burmistrz odpowiedział Mieszkańcowi, że w przedmiotowej sprawie należy złożyć w tej sprawie 

wniosek. 

Przewodniczący posiedzenia podziękował za przybycie na posiedzenie i zakończył omawiany 

temat. 

Do pkt 1. 

Przewodniczący posiedzenia poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Paczków na 2019 r. 

Skarbnik poinformował, że w § 1 projektu uchwały dokonuje się zmiany dochodów budżetu 

Gminy Paczków o kwotę 676 721,53 zł; w ten sposób, że: zwiększa się dochody bieżące o 

560 796,82 zł, zwiększa się dochody majątkowe o 115 924,71 zł, - zgodnie z załącznikiem Nr 1. 

Poinformował, też że prawdopodobnie projekt zostanie jeszcze przed sesją zmieniony. Zostaną 

naniesione zmiany w rozdysponowaniu funduszy sołeckich. 



W Dz. 700, Rozdz. 70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami § 0550 wpływy z opłat z 

tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości zwiększenie 6 000,00 zł. jest dużo decyzji 

odnośnie przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności. § 0750 wpływy z 

najmu i dzierżawy składników majątkowych Skarbu Państwa, jednostek samorządu 

terytorialnego lub innych jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych oraz innych 

umów o podobnym charakterze zmniejszenie 17 000,00 zł. na podstawie realizacji planu 

dokonanego na podstawie 8 miesięcy tego roku. § 0920 wpływy z pozostałych odsetek 

zwiększenie 2 000,00 zł. § 0940 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych zwiększenie 

2000,00 zł. W Dz. 756, Rozdz. 75616 wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od 

spadków i darowizn, podatku od czynności cywilno-prawnych oraz podatków i opłat lokalnych 

od osób fizycznych § 0310 wpływy z podatku od nieruchomości zwiększenie 393.000,00 zł. § 

0320 wpływy z podatku rolnego zmniejszenie 393 000,00 zł. Rozdz. 75621 udziały gmin w 

podatkach stanowiących dochód budżetu państwa § 0010 wpływy z podatku dochodowego od 

osób fizycznych zmniejszenie 100 000,00 zł. istnieje ryzyko nie wykonania planu na udziałach 

dlatego plan ten jest zmniejszany. W Dz. 758, Rozdz. 75801 część oświatowa subwencji ogólnej 

dla jednostek samorządu terytorialnego § 2920 subwencje ogólne z budżetu państwa zwiększenie 

239 717,00 zł. W Rozdz. 75814. różne rozliczenia finansowe § 2030 dotacje celowe otrzymane z 

budżetu państwa na realizację własnych zadań bieżących gmin (związków gmin, związków 

powiatowo-gminnych) zwiększenie o kwotę 40.678 zł. refundacja wydatków poniesionych w 

ramach funduszu sołeckiego. W Dz. 852, Rozdz. 85205 zadania w zakresie przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie § 0970 wpływy z różnych dochodów zwiększenie 1 792,00 zł. § 2320 

dotacje celowe otrzymane z powiatu na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień 

(umów) między jednostkami samorządu terytorialnego zmniejszenie 1 792,00 zł. W Rozdz. 

85219 ośrodki pomocy społecznej  § 0970 zwiększenie  6 720,00 zł. § 2320 zmniejszenie 

6720,00 zł. W Rozdz. 85228 usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze § 0970 

Wpływy z różnych dochodów zwiększenie 17 611,00 zł. §2320 Dotacje celowe otrzymane z 

powiatu na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień (umów) między jednostkami 

samorządu terytorialnego zmniejszenie 17 611,00 zł. W Dz. 853, Rozdz. 85395 Pozostała 

działalność § 2320 Dotacje celowe otrzymane z powiatu na zadania bieżące realizowane na 

podstawie porozumień (umów) między jednostkami są samorządu terytorialnego zwiększenie 

2040,00 zł. sa to środki na prace społeczno-użyteczne. W Dz. 900, Rozdz. 90005 Ochrona 

powietrza atmosferycznego i klimatu § 0950 wpływy z tytułu kar i odszkodowań wynikających z 

umów zwiększenie 384 361,00 zł. kary naliczone Firmie realizującej zadanie związane z niską 

emisją. 



Burmistrz dodał, że Firma budowała centrum przesiadkowe i miała 4 krotnie przedłużany termin 

wykonania, co było uzasadnione odpowiednio przez Firmę. Na kolejne przedłużenie terminu nie 

wyraził zgody. Oddanie inwestycji nastąpiło prawie 60 dni po terminie. W związku z tym 

zgodnie z umową naliczono kary. Firma się z tym nie zgadza i prawdopodobnie sprawa będzie 

miała finał w sądzie.  

Skarbnik kontynuował w Dz. 921, Rozdz. 92105 pozostałe zadania w zakresie kultury § 2320 

dotacje celowe otrzymane z powiatu na zadania bieżące realizowane na podstawie porozumień 

(umów) między jednostkami samorządu terytorialnego zwiększenie 1 000,00 zł. dochody bieżące 

po zmianach wynoszą 47 625 549,44 zł. Dochody majątkowe w Dz. 700, Rozdz. 70005 

gospodarka gruntami i nieruchomościami § 0760 wpływy z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności zwiększenie 7 000,00 zł. § 0770 wpłaty z tytułu 

odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

zwiększenie 87 000,00 zł. W Dz. 758, Rozdz. 75814 różne rozliczenia finansowe § 6330 dotacje 

celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację inwestycji i zakupów inwestycyjnych 

własnych gmin (związków gmin, związków powiatowo-gminnych) zwiększenie 21 924,71 zł. 

Dochody majątkowe po zmianach wynoszą 10 735 696,71 zł. Dochody ogółem po zmianach 

wynoszą 58 361 246,15 zł. W § 2 projektu uchwały dokonuje się zmiany wydatków budżetu 

Gminy Paczków o kwotę 189 641,00 zł; w ten sposób, że: wydatki bieżące zwiększa się o 551 

990,00 zł, wydatki majątkowe zmniejsza się o 741 631,00 zł, - zgodnie z załącznikiem Nr 2. W 

Dz. 600, Rozdz. 60016 drogi publiczne gminne § 4270 zakup usług remontowych zmniejszenie 

12 212,00 zł. zmniejszenie w ramach funduszu sołeckiego Frydrychów. § 4300 zakup usług 

pozostałych zwiększenie 3 000,00 zł. § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 

zmniejszenie 78 760,00 zł. modernizacja ulicy Chrobrego i Górniczej. W Dz. 750, Rozdz. 75023 

urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) § 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników 

zwiększenie 69 330,00 zł. § 4110 składki na ubezpieczenia społeczne zwiększenie 21 842,00 zł. 

§ 4120 składki na Fundusz Pracy oraz Solidarnościowy Fundusz Wsparcia Osób 

Niepełnosprawnych zmniejszenie 10 698,00 zł. w trakcie roku dokonywano przesunięć środków 

z wynagrodzeń osobowych m.in. na ubezpieczenie, na umowy zlecenia, na umowy o dzieło. 

Poinformował, że ten poziom wydatków na wynagrodzenia zbliża się do poziomu wydatków na 

wynagrodzenia z 2015 r.  

Burmistrz zauważył, że ten temat wymaga głębszego rozważania. Temat wynagrodzeń będzie 

dla nas bolączką w przyszłym roku ze względu na zwiększenie najniższej krajowej. W latach 

2015 – 2019 dynamika wzrostu na Urzędzie Miejskim 0,6%. Trzymamy wynagrodzenia w 

ryzach i boimy się, że pracownicy tak jak odchodzili, będą nadal odchodzić. Nie mówiąc o 



wynagrodzeniach dla nauczycieli, gdzie Państwo decyduje, my musimy środki wydatkować. W 

2016 r. było 0,92%, w 2017 r. 0,81%, w 2018 r. 4,76%, w 2019 3,10%, ale w stosunku do 2015 

r. 0,6%. To jest żaden wzrost. Skąd to się wzięło, wzrastały minimalne wynagrodzenia, zmiana 

umowy radcy prawnego. Była sytuacja, że jak pracownicy odchodzili na urlopy macierzyńskie 

czy dłuższe chorobowe to ktoś tą pracę musiał wykonać, wówczas były umowy zlecenia czy też 

dodatki. Ta kwota nie powoduje wzrostu wydatków na wynagrodzenia w stosunku do 

poprzednich lat, ale mamy świadomość, że jesteśmy największym pracodawcą. Dynamika 

wzrostu wynagrodzeń w ZWiK to: 17,58% w tym roku w stosunku do 2015 r. ale przychodzi np. 

operator koparki i mówi, że oferty pracy na niego czekają i albo coś dyrektor dożuci do 2300 zł. 

albo odchodzi z pracy. GCSiR 49% w stosunku do 2015 r. to wynika z tego, że tam wszyscy 

pracownicy byli na minimalnych wynagrodzeniach, które zaczęło mocno wzrastać. Był też 

realizowany projekt związany z basenem i stadionem i trzeba było przez okres 3 lat utrzymywać 

3 pracowników, żeby spełnić wskaźniki. OPS o 44% wzrosły wynagrodzenia ale dlatego, że 

przeniesiono tam WSS, zatrudniono dodatkowe opiekunki i wzrosła ilość pracowników. 

P. Tetłak zadał pytanie, bo Skarbnik poinformował, że środki zabezpieczone pierwotnie na ulicę 

Górniczą zostają przesunięte, jakie są dalsze plany? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że były zabezpieczone środki na dokumentację projektową. Ze 

względu na to, że najpierw musimy powołać klasyfikatora na ten cel jest zabezpieczone 40.000 

zł. w tej chwili przesuwamy środki na zadanie na które mamy dofinansowanie. Musimy 

wykonać PFU i studium wykonalności ścieżek. Może się też okazać, że zmiana klasyfikacji nie 

przyniesie zmian.  

Skarbnik kontynuował w § 6060 wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych 

zmniejszenie 17 500,00 zł. środki były zabezpieczone na zaporę sieciową W Dz. 758, Rozdz. 

75818 Rezerwy ogólne i celowe § 4810 Rezerwy zwiększenie 91 756,00 zł. w niektórych 

działach budżet jest bardzo napięty i trzeba zabezpieczyć środki w razie wystąpienia 

niedoborów. W Dz. 801, Rozdz. 80101 szkoły podstawowe § 3020 wydatki osobowe 

niezaliczone do wynagrodzeń zwiększenie 5 000,00 zł. § 4010 wynagrodzenia osobowe 

pracowników zwiększenie 117 050,00 zł. § 4110 składki na ubezpieczenia społeczne 

zmniejszenie 12 650,00 zł. zwiększenie 17 450,00 zł. § 4120 składki na Fundusz Pracy oraz 

Solidarnościowy Fundusz Wsparcia Osób Niepełnosprawnych zmniejszenie 25 400,00 zł. § 4240 

zakup środków dydaktycznych i książek zwiększenie 47 961,00 zł. § 6050 wydatki inwestycyjne 

jednostek budżetowych zmniejszenie 687 031,00 zł. ponieważ jest decyzja Ministerstwa Sportu, 

że modernizacja boisk przy szkołach będą dofinansowane w latach 2020-2021. W związku z tym 



zabezpieczamy te środki w wieloletniej prognozie finansowej, ale nie ma potrzeby w tym roku 

zaciągać kredytu na to zadanie.  

Burmistrz poinformował, że podpisanie umowy nastąpi w tym roku. W przyszłym roku będą 

rozpisywane przetargi na każde zadanie osobne. Zaczniemy od Kamienicy, będzie jeszcze termin 

uzgodniony z Dyrektorem. W tym roku będzie zrealizowane jeszcze jedno boisko, a kolejne w 

2021 r. Na wszystkie boiska są zalecenia bhp. 

Skarbnik kontynuował Rozdz. 80104 przedszkola § 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników 

zwiększenie 63 350,00 zł. § 4110 składki na ubezpieczenia społeczne zmniejszenie 5 500,00 zł. 

zwiększenie 4 450,00 zł. § 4120 składki na Fundusz Pracy oraz Solidarnościowy Fundusz 

Wsparcia Osób Niepełnosprawnych zmniejszenie 5 050,00 zł. W Rozdz. 80110 gimnazja § 4010 

wynagrodzenia osobowe pracowników zmniejszenie 51 335,00 zł. W Dz. 853, Rozdz. 85395 

pozostała działalność § 3110 świadczenia społeczne zwiększenie 2 040,00 zł. W Dz. 855, Rozdz. 

85505 tworzenie i funkcjonowanie żłobków § 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników 

zmniejszenie 10 500,00 zł. W Dz. 900, Rozdz. 90005 ochrona powietrza atmosferycznego i 

klimatu § 4430 różne opłaty i składki zwiększenie 35 000,00 zł. dopłaty na wymiany pieców. W 

Rozdz. 90095 pozostała działalność § 4210 zakup materiałów i wyposażenia zwiększenie 

fundusz sołecki Frydrychów § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 

18 160,00 zł. W Dz. 921, Rozdz. 92105 pozostałe zadania w zakresie kultury § 4190 nagrody 

konkursowe zwiększenie 1 000,00 zł. Rozdz. 92109 domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby 

zmniejszenie 6 000,00 zł. zwiększenie 196 895,00 zł. § 2480 dotacja podmiotowa z budżetu dla 

samorządowej instytucji kultury zwiększenie 194 795,00 zł. przypomniał, że jest to utrzymanie 

Domu Plastyka, jak również finansowanie różnego rodzaju działalności, która też wyniknęła w 

czasie roku. 

Burmistrz poinformował, że utrzymanie Domu Plastyka tj. 110.000 zł., ale gdybyśmy realnie 

patrzyli na rozłożenie wynagrodzeń na Dom Plastyka, Dom Kultury pod kątem obsługi tj. 

140.000 zł. a otrzymaliśmy tylko 50.000 zł. dotacji. Ponadto poinformował, że w czasie AERO 

PIKNIKU były wpływy od sponsorów, wynajęcie placu w Kozielnie i była to kwota około 

60.000 zł. 

Skarbnik kontynuował i poinformował, że jeżeli chodzi o szczegółowe rozliczenie tej kwoty to 

na pokrycie kosztów organizacji imprezy  AERO PIKNIK kwota niedoboru 104.796 zł. 

pokryliśmy również koszty wyjazdu młodzieży do Uzes 5.421 zł. pokrycie kosztów święta 

Edukacji Narodowej 3.000 zł. pokrycie kosztów działalności Domu Plastyka 80.078 zł. występ 

chóru CAPROCOLIUM podczas inauguracji roku akademickiego. To są przedsięwzięcia, które 

nie były brane pod uwagę w ubiegłym roku. § 4210 zakup materiałów i wyposażenia 



zmniejszenie 6 000,00 zł. zwiększenie 2 100,00 zł. W Rozdz. 92120 ochrona zabytków i opieka 

nad zabytkami § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych zwiększenie 23 500,00 zł. 

Chcemy przygotować się do remontu Urzędu Miejskiego. Remont obejmowałby na pewno parter 

i schody z salą obrad. Teraz trwają prace związane z dokumentacją  aplikacyjną dlatego 

potrzebne są te środki. Wydatki bieżące po zmianach wynoszą 65 269 092,62 zł. 

Burmistrz dodał, że martwi go pęknięcie na suficie sali obrad dlatego chcieliby wykonać 

ekspertyzę tego sufitu. 

Skarbnik kontynuował w § 3 projektu uchwały zmniejsza się przychody budżetu Gminy 

Paczków o kwotę 866 362,53 zł zgodnie z załącznikiem Nr 3. W § 4 zmienia się wydatki 

majątkowe Gminy Paczków w podziale na zadania zgodnie z załącznikiem Nr 4. W § 5 zwiększa 

się rezerwę ogólną o kwotę 91 756,00 zł. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Skarbnik poinformował, że wprowadza się do wykazu nowe przedsięwzięcie, które będzie 

realizowane w latach 2020-2021.  pn. „Remont przyszkolnej infrastruktury sportowej – boisk 

wielofunkcyjnych na terenie Gminy Paczków”. Szacunkowe nakłady finansowe na jego 

realizację ustalono w kwocie 1 895 703 zł.  

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie zwolnień w podatku 

od nieruchomości. 

Skarbnik poinformował, że wprowadza się zwolnienie dla LZS-ów. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu konkursowego pt.: 

„Przedszkola Marzeń w Gminie Paczków” nr RPOP.09.01.03-16-0017/18   realizowanego w 

ramach Osi Priorytetowej 09- Wysoka jakość edukacji, Działania 09.01- Rozwój Edukacji, 

Poddziałanie 9.1.3  Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 

2014-2020, współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego 

Funduszu Społecznego w perspektywie finansowej 2014-2020. 

Naczelnik Wydziału Oświaty poinformowała, że zakończył się projekt, który był realizowany w 

Gminie a dotyczył szkół podstawowych i gimnazjum. Teraz chcielibyśmy przystąpić do 

realizacji kolejnego projektu tym razem dotyczącego przedszkoli. Projekt ma on na celu wzrost 

poziomu jakości i atrakcyjności oferty edukacyjnej kształcenia przedszkolnego poprzez 

wprowadzenie nowego narzędzia jakim są zajęcia wyrównujące szanse edukacyjne dzieci w 

wieku przedszkolnym w zakresie stwierdzonych deficytów, uwzględniające indywidualizację 



pracy z dzieckiem w wieku przedszkolnym, w tym o specjalnych potrzebach edukacyjnych ( 

logopeda, psycholog, gimnastyka korekcyjna, zaj. terapeutyczne itp.), zakup pomocy 

dydaktycznych i doposażenie placów zabaw. 

Burmistrz poinformował, że projektem zostaną objęte dzieci z Przedszkola Nr 1 i 2 w Paczkowie 

oraz z Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Kamienicy i Trzeboszowicach. Natomiast nie 

można było objąć tym projektem dzieci z Przedszkola Nr 3, gdyż tam był realizowany projekt 

dotyczący żłobka. Należy pamiętać, że wskaźniki muszą być sprawdzone, ale jesteśmy czujni i 

postaramy się objąć opieką również dzieci z Przedszkola Nr 3 w Paczkowie, ale nie może stać 

nam na drodze jako bariera połączenie tej placówki ze żłobkiem. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

oraz szczegółowe zasady przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego, 

za warunki pracy,  za wysługę lat oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokość i 

warunki wypłacania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Paczków. 

Naczelnik Wydziału Oświaty poinformowała, że głównym powodem zmiany uchwały jest 

zmiana Karty Nauczyciela mówiąca o tym, że dodatek za wychowawstwo w szkołach wynosi 

minimum 300 zł. W Rozporządzeniu jest zapis, że dodatki za wychowawstwo można 

przyznawać również w przedszkolach, ale nie ma określonej minimalnej kwoty tego dodatku w 

przedszkolach. Kwestie wysokości dodatku za wychowawstwo w przedszkolach zostały 

pozostawione do ustalenia organom prowadzącym przedszkola. Nasz projekt uchwały zakłada 

minimalną kwotę dodatku za wychowawstwo w szkołach bez rozróżnienia na ilość dzieci w 

wysokości 300 zł. W przedszkolach dodatek pozostawia się bez zmian, czyli nie robi się wzrostu 

wynagrodzeń. Same podwyżki za wychowawstwo za 4 miesiące wyniosą 48.000 zł. Natomiast 

gdybyśmy chcieli objąć jeszcze taką podwyżką nauczycieli przedszkoli to są dodatkowe 27.000 

zł. Na przedszkola otrzymujemy dotację 1400 zł. za jedno dziecko, a subwencję otrzymujemy 

tylko na 6 latki. Dlatego wszystkie dodatki są po stronie organów prowadzących. Obawiamy się, 

czy starczy środków na pokrycie podwyżek narzuconych przez Ministerstwo. Dodatek 

motywacyjny w § 5, została dookreślona wysokość środków na dodatki 5% planowanych 

wynagrodzeń zasadniczych. Wcześniej było planowane od wynagrodzeń osobowych. Wysokość 

dodatków to jest kwestia uznawalności dyrektora. Dyrektor przyznaje dodatki nauczycielom, a 

Dyrektorowi przyznaje Burmistrz. Dodatki funkcyjne mieszczą się w środku widełek. 

Najbardziej zmodyfikowany paragraf to 14, który mówi o dodatkach za wychowawstwo. 



Pozostaje bez zmian dodatek za opiekuna stażu. Zlikwidowany został dodatek mieszkaniowy. 

Dodatek za trudne warunki pracy bez zmian. Poprosiła, aby w § 42 dokonać zmiany. Paragraf 

powinien mieć brzmienie: Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia jej w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Opolskiego z mocą obowiązującą od 1.09.2019 r. 

Burmistrz dodał, że jest to niestety niesprawiedliwe względem nauczycieli w przedszkolach, ale 

nas nawet nie stać na narzuconą wysokość dodatku za wychowawstwo w szkołach. W 

następnym roku zamiast ograniczać wydatki na oświatę spowodowane likwidacją gimnazjum my 

będziemy utrzymywać wydatki na oświatę na obecnym poziomie. Chciałby tym nauczycielom w 

przedszkolach dać po 100 zł. dodatku, ale skutek dla budżetu byłby opłakany. Poprosił o 

dyskusję, czy decydujemy się pozostawić to na niezmienionym poziomie i odłożyć w czasie 

decyzje w sprawie podwyżek. 

Naczelnik Wydziału Oświaty poinformowała, że projekt uchwały został pozytywnie 

zaopiniowany przez związki zawodowe. 

Burmistrz zaproponował, aby pozostawić projekt uchwały w takiej formie, a może uda wrócić 

się do tematu na początku 2020 r. 

A. Sypek zaproponowała, żeby chociaż do 100 zł. podnieść dodatek za wychowawstwo. Bo 

praca z małymi dziećmi w przedszkolu jest naprawdę ciężka. 

Skarbnik zauważył, że zrekompensujemy tylko części nauczycieli stratę na wzroście tego 

dodatku wychowawczego, który jest w szkołach podstawowych. Na pewno musimy się zmierzyć 

z presją pracowników niepedagogicznych. Już na dzień dzisiejszy mają wątpliwości co zrobić z 

pracownikami z długim stażem, którym będzie trzeba zapewnić wzrost do minimalnego 

wynagrodzenia. 

Burmistrz poinformował, że w nowym roku pracownik z długim stażem otrzyma 2.600 zł. plus 

wysługa lat. Będzie to powodować duże wydatki po stronie wynagrodzeń. Należy pamiętać, ze 

mamy nie tylko oświatę, bo zaraz przyjdzie ZWiK, OPS, Urząd. Dlatego poprosił, aby poczekać 

i wszystko dobrze policzyć.  

Skarbnik dodał, że bezspornie czekają nas podwyżki, tego nie unikniemy. Poprosił, aby 

przygotować się do projekcji dochodów na 2020 r. i w skali globalnej naszej Gminy rozpatrzymy 

wszystkie kwestie związane z wynagrodzeniami i ewentualnymi żądaniami grup społecznych. 

Poprosił, aby nie podejmować decyzji oddzielnie. Żeby podjąć decyzje sprawiedliwe dla 

wszystkich pracowników.   

M. Stano poinformowała, że też boryka się z podobną sytuacją i też zastanawia się  nad tym jak 

to będzie. Trzeba rozsądnie pomyśleć i dzisiaj nie robić podwyżek jeżeli teraz nie ma pieniędzy. 

Dobrze żebyśmy wrócili do tego tematu.    



Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w 

żłobku prowadzonym przez Gminę Paczków. 

Naczelnik Wydziału Oświaty poinformowała, że Dyrektorzy przyszli do niej na początku 

wakacji na wniosek rodziców, którzy wnioskowali o podniesienie stawki żywieniowej. W 

przedszkolach podniesienie stawki może dokonać Dyrektor natomiast w przypadku Żłobka 

uchwałę podejmuje Rada Miejska. Obecnie wszędzie stawka żywieniowa wynosi 5 zł. w 

szkołach 3 zł. W chwili obecnej opłata za pobyt dziecka w żłobku wynosi 5 zł. dziennie tj. 

miesięcznie rodzic płaci 189 zł. za czesne i wyżywienie. Przy 10 zł. koszt będzie 315. Dla 

porównania w Nysie opłata wynosi 467 zł. Ząbkowice 386 zł. Klubik żłobkowy 447 zł. W 2011 

r. czesne w żłobku wynosiło 11 zł. za dzień. Dwa lata później przywrócono poprzednią stawkę. 

P. Tetłak zauważył, że podwyżka wynosi 100% i na pewno będzie budzić emocje. 

Burmistrz przedstawił informację na temat tego, że ceny za produkty w sklepach rosną. Czy ktoś 

protestuje? Wkład do kotła żywieniowego mógł podrożeć 100%, i skąd mamy na to wziąć?  On 

nie boi się odpowiedzialności i musi dbać o to, aby budżet się nie zawalił. Trzeba społeczeństwu 

tłumaczyć. Ciężar socjalu niestety przenosi się na każdą dziedzinę. Z ludźmi trzeba rozmawiać. 

M. Maluch zauważyła, że trzeba było sukcesywnie podnosić, a nie na raz o 100%. 

B. Zuziak zauważył, że w ubiegłym roku dziecko jego uczęszczało do innego prywatnego żłobka 

gdzie płacił o wiele większe czesne. Teraz jego dziecko uczęszcza do Żłobka w Paczkowie, 

gdzie może zjeść trzy posiłki. Otrzymał też jako rodzic „500+” i uważa, że podniesienie stawki 

do 10 zł. nie jest drastyczną podwyżką. 

Burmistrz zauważył, że było błędem, nie stopniowanie tego wydatku od jakiegoś czasu. Ale 

dzisiaj trzeba podjąć decyzję. Rodzice są zadowoleni, że dzieci są w przedszkolach, w żłobku, bo 

jest tam dobry poziom.  

M. Stano zauważyła, że jak kwota 315 zł. to nie jest dużo, bo w tej kwocie jest pensja, artykuły 

do zajęć, wyżywienie. Porównując do kwoty 760 zł. to jej zdaniem nie jest dużo. 

Burmistrz dodał, że stawkę zaproponowali dyrektorzy przedszkoli. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z 

budżetu Gminy Paczków na zadania służące ochronie powietrza. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że zmienia się tryb postępowania. Nabór wniosków będzie 

następował styczeń – kwiecień. My będziemy zabezpieczać środki tworząc budżet. Wniosek 

będzie składany przed wykonaniem inwestycji, jeżeli dokumenty będą zgodne z przepisami 

podpisana zostanie umowa i po wykonanej inwestycji będzie wypłacana dotacja. Liczy się 



kolejność składania wniosków. W § 4 uchwały jest zapis, że wszczęte już wnioski też zostaną 

rozpatrzone i przyznane dotacje. 

Burmistrz dodał że w Regulaminie w Rozdziale II § 4 pkt 6. mówi, że wnioski będą 

rozpatrywane tylko w tej puli zabezpieczonej w budżecie.  

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w 

skład mieszkaniowego zasobu Gminy Paczków. 

Burmistrz poinformował, że w Rozdziale 3 § 5.1 dotychczas było: 

1) 200% najniższej emerytury w gospodarstwach domowym jednoosobowym; 

2) 150% najniższej emerytury w gospodarstwach domowych wieloosobowych. 

Obniżono próg.  

1) 150% najniższej emerytury w gospodarstwach domowym jednoosobowym; 

2) 100% najniższej emerytury w gospodarstwach domowych wieloosobowych.  

Chciałby zrobić wpis, aby osoby bezdomne nie miały pierwszeństwa przy ubieganiu się o najem 

mieszkania socjalnego. Osoby z zakładów karnych mogą starać się o wpis na listę oczekujących 

na mieszkanie dopiero po zakończeniu kary. 

M. Drobny poinformował, że w Rozdziale 5 umowę najmu socjalnego lokalu zawierało się do tej 

pory na czas oznaczony do roku, teraz następuje wydłużenie do 2 lat. Jeżeli pogorszą się 

dochody najemcy będzie wówczas mógł przyjść i za porozumieniem stron umowa na lokal 

komunalny zostanie wypowiedziana i lokal zostanie przekwalifikowany na socjalny po to, aby 

dana osoba mogła płacić niższy czynsz i żeby nie powstawało zadłużenie. 

K. Motyka zadała pytanie, czy jak będą najemcy mieć wyższe dochody to zmieni się też 

charakter lokalu? 

M. Drobny odpowiedział, że tak. W Rozdziale 11 musieliśmy wskazać jakie warunki musi 

spełniać lokal dla osób niepełnosprawnych. Rozdział 12 określa zasady przeznaczania lokali na 

realizację zadań, o których mowa w art. 4 ust. 2b, chodzi o Ośrodek Pomocy Społecznej. W 

Rozdziale 14 Gmina musiała określić co ile lat będzie dokonywała weryfikacji kryteriów 

dochodowych. Proponujemy, aby odbywało się to co 3 lata. Osoby będą składać oświadczenie 

majątkowe. Dla każdego lokalu czynsz będzie liczony osobno i będzie uzależniony od 

dochodów. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

najmu pomieszczeń garażowych i pomieszczenia gospodarczego. 



Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu głosowania w wyborach 

na ławników do Sądu Rejonowego w Nysie. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Nysie 

na kadencję 2020 - 2023 r. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżaw nieruchomości gruntowych został omówiony przy okazji omawiania poprzedniego 

projektu. 

Na tym Przewodniczący posiedzenia zamknął dyskusję na temat projektów uchwał i zamknął  

pkt 1 posiedzenia. 

Do pkt 2. 

Przewodniczący posiedzenia poinformował, że jest do wglądu podsumowanie kontroli w 

Stowarzyszeniach prowadzących szkoły i przedszkola na terenie Gminy Paczków.  

Pismo zostało przyjęte do wiadomości. 

Przewodniczący posiedzenia poinformował, że przyszło kilka pism z Prokuratury w Nysie 

dotyczących konieczności poprawy uchwał dot. regulaminów użytkowania np. basenu, ścieżki 

widokowej, Orlika, Boisko w Gościcach, pumptrack, Stadion Miejski. Pisma zostały przekazane 

do Wydziału celem realizacji. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał do wiadomości pismo w sprawie sprawozdania z 

odnalezienia przez Pracownię Badań Historycznych i Archeologicznych Pomost reliktów 

pomnika ku czci poległych mieszkańców Paczkowa na frontach I Wojny Światowej. 

Burmistrz odpowiedział, że takie tematy mogą wzbudzać niepotrzebne emocje, dlatego, że tutaj 

do 1945 r. mieszkali mieszkańcy Niemiec. Tablice oddają cześć mieszkańcom z I Wojny 

Światowej, kiedy Polski nie było, był zabór. Na pewno nie walczyli ci żołnierze o naszą 

wolność. Nie wie, gdzie ci żołnierze są pochowani. Dzisiaj jesteśmy Polakami i znamy historię. 

Co mamy naprawdę czcić. Nie czci się na terenie Ukrainy żołnierzy AK, którzy walczyli np. z 

Bandami UPA. Nie wie, czy politycznie i historycznie byłoby poprawne, gdyby taki pomnik 

gdzieś w Paczkowie został umieszczony. Jest też problem późniejszego utrzymania tego 

pomnika. Fundacja wzięła pieniądze na poszukiwania. Znalazła tablice. On zostawiłby te tablice 

na razie w tym samym miejscu. Jest to problem i jego zdanie jest takie, aby temat na chwilę 

obecną zostawić. On chciałby, aby ta Fundacja zajęła się tablicami, które znalazła. Ponadto na 

dzisiaj nie mamy wolnych środków w budżecie, które można byłoby przeznaczyć na ten cel. Jak 



tylko znajdą się środki na to, aby przewieźć tablice w bezpieczne miejsce, to zostanie to 

zrobione. 

Przewodniczący posiedzenia poinformował, ze Komisje przyjęły pismo do wiadomości. 

M. Maluch zadała pytanie, co z przejściem dla pieszych na krzyżówce Młyńska-Staszica-Armii 

Krajowej. W miejscu tym przechodzą grupy dzieci z Przedszkola i Żłobka. W miejscu tym jest 

niebezpiecznie, nie ma przejścia dla pieszych. Sprawa była już kilka razy omawiana. 

Z-ca Burmistrza przedstawił krótki film przedstawiający zasady działania „inteligentnego 

przejścia dla pieszych”. Poinformował, że koszt przejścia, o którym rozmawiali z Panią Dyrektor 

z Firmy Tauron to 304 zł netto.  

M. Maluch zadała pytanie czy w tej opłacie jest serwis? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że tak. Termin wykonania zajmie około 3 miesiące. Jeżeli jest 

zgoda to przystąpimy do realizacji. 

M. Maluch zadała pytanie czy można byłoby przenieść zarządcę cmentarza do budynku na 

cmentarzu, żeby miał nadzór nad pracownikami? 

Burmistrz odpowiedział, że w budynku mieszka lokator, któremu proponowano trzy razy inny 

lokal, ale lokator się nie zgadza. Zwiększono by koszty obsługi, gdyby wydzielono pracownika i 

umieszczono go w tym budynku. Żeby wszystko funkcjonowało sprawnie nie trzeba umieszczać 

pracownika w tym budynku. Za I półrocze jest 4 tyś zł. straty na cmentarzu. Kaplica obecnie 

będzie nie czynna, nie będzie wynajmowana, więc ta strata prawdopodobnie wzrośnie. Trzeba 

zacząć rozmawiać o wzroście opłaty za wjazd na cmentarz. Natomiast nie widzi celowości 

przenoszenia administracji do budynku na cmentarzu. Ponadto na pewno trzeba większą uwagę 

zwracać na utrzymanie porządku i czystości na cmentarzu, na co ostatnio uczulał pracowników. 

M. Maluch zauważyła, że jeszcze trzeba zadbać o czystość toalet. 

Burmistrz odpowiedział, że będzie podpisana umowa z ZUKiM na sprzątanie wszystkich toalet 

publicznych w Paczkowie. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że na cmentarzu toalety są sprzątane dwa razy dziennie. Sami 

użytkownicy powinni szanować pracę innych i utrzymywać porządek po sobie. 

B. Maciejewska zadała pytanie co z sobotami i niedzielami i po godz. 1500? Toaleta powinna być 

otwarta tylko w czasie pracy pracownika, gdyż są przypadki kradzieży i zniszczeń. 

W. Kurowska zadała pytanie co z budynkiem Gimnazjum? 

Burmistrz odpowiedział, ze ma dwie koncepcje, ale poprosił, aby poczekać do wyborów. 

Obecnie pracujemy nad budynkiem przy ul. Kościelnej. Na pewno w Paczkowie potrzebny jest 

internat, schronisko młodzieżowe. Wojska Obrony Terytorialnej w Powiecie nyskim przy 



granicy tez byłyby potrzebne. Ale tutaj jest potrzebna wola rozmowy. Tematów jest kilka, ale 

trzeba na to czasu i pieniędzy. Na pewno nie będzie otwierana szkoła w tym budynku. 

W. Kurowska zadała pytanie czy obiekt jest zabezpieczony? 

Burmistrz odpowiedział, że tak, kamery działają a pieczę nad nim ma Dyrektor SP Nr 3. Nie 

wiadomo czy za chwilę nie będzie trzeba zagospodarować kolejny budynek po Domu Dziecka. 

Poinformował, ze w szkole w Otmuchowie są prowadzone klasy z dziećmi z Ukrainy. Może w 

tym kierunku powinno się pójść. Poinformował, że jest też dobra wiadomość, nie trzeba będzie 

płacić odszkodowania PKP za ulicę Dworcową. Minister Infrastruktury unieważniono decyzję 

Wojewody Opolskiego. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodniczący posiedzenia zamknął 

posiedzenie Komisji w dniu 19 września 2019 r.  

Protokół sporządziła:          Przewodniczący posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa       Wiesław Barabasz 

         



 

 

 


